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Het effect van minder restafval om te verbranden en HVC 
Verbranding is de tweede trap op de ladder van Lansink. Deze ladder geeft in treden aan welke methoden 

van verwerking het meest duurzaam zijn, waarbij het streven is om altijd de meest duurzame trap te 

bereiken. 

In Nederland is er bij verbranding altijd sprake van energie-

terugwinning. Trap D in het plaatje. Er is in Nederland 

overcapaciteit voor verbranding. Dit is al een tijdje zo. Toch 

heeft het rijk binnen de kaders van deze overcapaciteit nieuw 

beleid ontwikkeld om de hoeveelheid brandbaar restafval fors te 

verminderen, en te streven naar minimaal trap c op deze ladder. 

Het Rijk heeft  een verbrandingsbelasting ingevoerd om dit 

beleid kracht bij te zetten. 

De Nederlandse verwerkers -zoals HVC en ook de andere -

hebben zich in de afgelopen jaren hierop voorbereid. 

Dit doen ze deels door de capaciteit op te vullen met 

brandbaar bedrijfsafval, en deels met afval dat 

wordt geïmporteerd uit het buitenland. In de 

media wordt dit vaak geportretteerd als een negatieve ontwikkeling.  

Dit ligt genuanceerder.  Afval dat in het eigen land zou worden gestort wordt nu in Nederland verbrand 

met energieterugwinning, terwijl het Nederlandse afval voortaan wordt gerecycled1. Zo gaat voor al het 

afval de verwerkingsmethode een trapje omhoog in de ladder van Lansink, zonder dat er 

kapitaalsintensieve ovens hoeven te worden bijgebouwd, of dat er ovens stilstaan, terwijl dat niet nodig 

is. Vooralsnog zijn er dus geen effecten te verwachten van de teruglopende hoeveelheid huishoudelijk 

afval bij de verwerker. Deze capaciteit is opgevuld 

Virtueel afval 
Er wordt in het grondstoffenplan geen beleid opgezet voor het virtuele afval. Het grondstoffenplan richt 

zich op de zorgplicht voor gemeenten voor huishoudelijk (fysiek) afval. Toch zijn er wel 

aanknopingspunten om ook het virtuele afval onder de aandacht te brengen.  

                                                             
1 Landen mogen overigens geen afval exporteren om elders ter wereld op een lager niveau dan in het 

eigen land verwerkt te worden.  Er is altijd sprake van minimaal gelijke trede van verwerking. Het is 

illegaal om afval dat in Nederland moet worden gerecycled uit te voeren om te laten storten. 

 



Zo gaan we een platform ontwikkelen waarop inwoners informatie kunnen uitwisselen over duurzame 

initiatieven, afvalscheiding, en waarop inwoners ook hun vragen kwijt kunnen. De integratie van dit 

onderwerp past binnen de mogelijkheden van dit platform.  

Inwoners enquête 
In de inwoner enquête zijn vragen gesteld over de mogelijke wijzigingen van het beleid. Hierin zijn 

bijvoorbeeld de inzet van diverse serviceprikkels getoetst, en bekeken wat het draagvlak is van een 

financiële prikkel. 

Het feit dat de afvalinzameling duurder is geworden in de afgelopen jaren is niet als gevolg van nieuw 

beleid, maar als gevolg van de ontwikkelingen op de (wereld) markt, en op basis van belastingen van het 

rijk. Deze ontwikkelingen zijn autonoom, en gemeenten hebben hier geen invloed op. Het nieuwe beleid 

kan er wel voor zorgen dat de prijsstijging minder hard zal verlopen. 

Waarom kiest de gemeente om de PBD bak uit te zetten bij 
iedereen in plaats van een inventarisatie vooraf 
De gemeente geeft iedereen de mogelijkheid om de PBD bak te testen. Inwoners die de bak na vier 

maanden niet willen houden mogen deze bak teruggeven. De ervaring in het land leert dat mensen na 

gebruik van de bak voor plastic, blik en drinkpakken over het algemeen een positiever beeld hiervan 

hebben, dan op het moment dat ze de bak nog niet gebruikt hebben.  In de meeste gemeenten stijgt het 

positieve beeld van de containers tot boven de 75% 

Hoe gaan we om met vuilnisbakken in de openbare ruimte? 
De vuilnisbakken in de openbare ruimte zijn voor afval dat ontstaat in de openbare ruimte, en niet voor 

huishoudelijk afval. Misbruik van de bakken wordt gemonitord, en waar mogelijk worden mensen die 

misbruik van de openbare afvalbakken maken hierop aangesproken of beboet.  Op locaties waar het 

misbruik blijft voorkomen, zijn er mogelijkheden om de afvalbakken met een spijl in de inwerpopening 

minder geschikt te maken voor huisvuilzakken. 

Ophalen aan huis blijft dit? 
Ook in de toekomst blijft de mogelijkheid om grof afval (betaald) aan huis te laten ophalen 

Hoogbouw PMD container? 
De inzameling, sortering en verwerking van plastic verpakkingen, drinkpakken en blikken wordt betaald 

door de verpakkingsindustrie. Zij hebben hiervoor een uitvoeringsorganisatie opgericht; Het afvalfonds. 

Het afvalfonds heeft samen met de VNG en het Rijk afspraken gemaakt over de voorwaarden van de 

vergoedingen voor deze inzameling. 

Een van deze voorwaarden is dat er per wijk wordt vastgesteld of deze per NASCHEIDING of per 

BRONSCHEIDING wordt ingezameld. Er is geen combinatie van bron- en nascheiding mogelijk. (als de 

gemeente recht wil blijven houden op de vergoeding). Het staat inwoners van de hoogbouw wel vrij om 

gebruik te maken van de bestaande containers in het dorp, maar de voorwaarden van de vergoeding 

laten niet toe dat we een aanvullende infrastructuur bouwen naast de nascheiding in de hoogbouw. 



Zijn de kosten die te maken hebben met het combineren van 
inzamelfrequenties afhankelijk van de inzamelorganisaties 
De combinatie van inzamelfrequenties zijn voor alle organisaties een logistieke uitdaging. Elkaar 

aanvullende inzamelfrequenties (2x2x1) en (3x3x3) kennen altijd lagere kosten dan elkaar uitdagende 

frequenties (2x3x4) omdat er simpelweg in bepaalde weken extra capaciteit nodig is.  

 

Toezeggingen 29 april 2021 
 

 Wethouder Bekkering zegt toe dat als de infrastructuur dat toelaat containers ondergronds 
worden geplaatst (kan dus niet overal). 

Stand 
De vraag was om zowel bij bestaande als nieuwe containers te kiezen voor de ondergrondse variant. 
Dit is op dit moment ook al bestaand beleid. Waar mogelijk kiezen we al in alle gevallen voor 
ondergrondse containers.  
Redenen om af te wijken van de standaard zijn de volgende maatwerksituaties: 

-          Indien er in de ondergrondse infrastructuur (kabels en leidingen) geen container past, en er 
toch zeer dringend behoefte aan capaciteit is in een locatie 

-          Indien de afvalstroom een betere recyclekwaliteit heeft bij bovengrondse inzameling; Dit is 
bijvoorbeeld het geval bij textiel 

-          Indien de verwachting is dat de container binnen afzienbare tijd verplaatst gaat worden. Het 
plaatsen van de containers is in dit geval kapitaalvernietiging, en daarom zullen we in deze 
gevallen meestal een bovengrondse voorziening plaatsen 

-          Indien de containers (bijvoorbeeld voor papier) niet op openbaar terrein staan.  
-       Indien de containers in beheer zijn van een derde partij (niet van de gemeente of van de 

voor de gemeente inzamelende partij zijn) 
-          In geval van tijdelijke oplossingen 

  

 Wethouder Bekkering zegt toe dat bij de verdere uitwerking ‘+ optie’ – is optie gratis 
schoonmaakservice groene bak in contract opnemen en wat dit eventueel aan meerprijs 
betekent - wordt betrokken. 

Stand 
In het najaar wordt er op basis van het grondstoffenplan een financiële uitwerking gepresenteerd. De 
partijen die daar een aanbod voor gaan doen wordt gevraagd de mogelijkheid tot reinigen als een 
plus-optie mee te nemen. 
 

 

 

 


